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Prof. Dr. Necdet ÜNÜVAR
Rektör

Türk Devletleri Teşkilatına üye ülkeler 
arasındaki gönül yakınlığını yükseköğ-
retim alanında da iş birliğine dönüştür-
mek amacıyla yoğun faaliyetler yürüten, 
üniversitemizin de üyesi olduğu Türk 
Üniversiteler Birliğinin 6. Genel Kurulu, 
Türk dünyasının manevi başkenti Türkis-
tan’da gerçekleştirildi. Bu yıl 30. yılını kut-
layan bölgenin en önemli yükseköğretim 
kurumlarından Ahmet Yesevi Üniversite-
si ev sahipliğindeki toplantıya, Türkiye, 
Kazakistan, Özbekistan, Azerbaycan, 
Kırgızistan ve Macaristan’dan 40 ci-
varında üniversitenin rektör ve rektör 
yardımcıları ile birlikte katılım sağladık. 
Genel kurulda, Ahmet Yesevi Üniversi-
tesinin dönem başkanlığı sırasında yap-
mış olduğu faaliyetleri, Orhun Değişim 
Programı’nı, yeni üniversitelerin üyeliğe 
kabulünü, 2023-2024 dönemi yol hari-
tasını ve daha pek çok önemli konuyu 
görüştük.Covid-19 pandemisi sırasın-
da yaşanan süreç bizlere bir kez daha 
gösterdi ki ülkelerin birbiriyle dayanışma 
içerisinde olması gerekiyor. Batı ülkeleri 
öteden beri birbirleriyle bu dayanışmayı 
sergiliyor. Türk dünyası da artık giderek 
birbirine yakınlaşıyor. Dili, dini bir olan 
Türk devletlerinin eğitimde de bir olması 
gerekiyor. Ben, birlik olduğumuz zaman 
çok daha güçlü olacağımıza yürekten 

inanıyorum.Bu bağlamda, dönem baş-
kanlığını Azerbaycan Devlet Ekonomi 
Üniversitesinin üstlendiği Türk Üniver-
siteler Birliği, bundan sonraki süreçte 
Türk dünyasının birliğine ve gelişimine 
çok önemli katkılar sağlayacaktır. Türk 
dünyası için önemli konuların ele alındı-
ğı genel kurulun ardından, Gazi Üniver-
sitesi Rektörümüz Sayın Prof. Dr. Musa 
Yıldız ile birlikte, Türkistan, Çimkent ve 
Almatı’da çeşitli temaslarda bulunduk, 
Kazakistan’ın köklü üniversitelerini ziya-
ret ettik.Türkistan’da Ahmet Yesevi Üni-
versitesi, Çimkent’te Güney Kazakistan 
Devlet Pedagoji Üniversitesi, Almatı’da 
ise Kazak Ulusal Kızlar Pedagoji Üniver-
sitesi, El-Farabi Kazak Milli Üniversitesi, 
Enerji ve İletişim Üniversitesi rektörleri 
ve yöneticileri ile ikili iş birlikleri üzerine 
istişareler gerçekleştirdik, protokoller 
imzaladık, öğrencilerle sohbet ettik. Ka-
zakistan’da yükseköğretim alanında iş 
birliği açısından çok doyurucu olan bu 
ziyaretin sonuçlarının hayırlı olmasını 
temenni ediyor; bu ziyarette bize eşlik 
eden Gazi Üniversitesi Rektörümüz Sa-
yın Prof. Dr. Musa Yıldız ile bizleri misafir 
eden başta Almatı Başkonsolosluğu-
muz olmak üzere üniversitelerimizin 
rektör ve yöneticilerine saygılarımı ve 
şükranlarımı sunuyorum.

ÖNSÖZ
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ATA YURDU KAZAKİSTAN’A 
ZORLU YOLCULUK

Türk Devletleri Teşkilatı 
Türk Üniversiteler Birliği-
nin 6. Genel Kurul Toplan-
tısı için Kazakistan’a giden 
Ankara Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar ve 
Gazi Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Musa Yıldız, Öz-
bekistan üzerinden yapılmak 
zorunda kalınan 15 saatlik 
zorlu bir yolculuğun ardın-
dan Türkistan’a ulaştı.

Ünüvar ve Yıldız ile beraberindekiler, Ahmet Yese-
vi Üniversitesi ev sahipliğinde düzenlenecek top-
lantıya katılmak üzere 21 Kasım Pazartesi akşamı, 
uçuşa 1 saat kala Esenboğa Havalimanı’na gelerek, 
21:25’te kalkması planlanan uçağı beklemeye başla-
dı. Heyettekiler, bu sırada, uçuşun 1 saat gecikmeli 
olacağını öğrendi. Bu durum, 22 Kasım Salı günü 
01:30’da kalkacak İstanbul-Türkistan uçuşu için 
zaman bulunduğundan heyettekileri panikletmedi. 
Ancak yanlarına gelen THY görevlisi, “Sizin uça-
ğınız İstanbul’dan yapılacak uçuşa yetişemeyebi-
lir” uyarısında bulundu. Bunun üzerine heyetteki-
ler, “Bu mümkün değil, bizim uçuşumuz 01:30’da. 
Daha zaman çok” diye tepki verdi. Uçuş görevlisi 
de kendilerini bir sonraki uçuş için bekleyen Yurtdışı 
Türkler ve Akraba Topluluklar Başkanlığı heyetiyle 
karıştırdığını ifade ederek, özür diledi.
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Daha sonra heyet, uçağa geçiş için bin-
dikleri serviste, İstanbul’dan 02:00 uçağı 
ile Özbekistan’a gitmeye hazırlanan MTA 
Uluslararası Madencilik A.Ş. Genel Müdür 
Yardımcısı Serkan Özdemir ile karşılaştı. 
22:44’te havalanan Ankara-İstanbul uça-
ğı, olumsuz hava şartları nedeniyle inişe 
geçemedi ve Gebze üzerinde 10 kez daire 
çizdi. Açıklama yapan kabin görevlisi, yakıt 
konusunda sıkıntıya girildiğini, son kez de-
neme yapılacağını, bunda da iniş mümkün 
olmazsa Ankara’ya geri dönüleceğini ifade 
etti. Uçak son denemede, 01:42’de İstanbul 
Havalimanı’na iniş yaptı. Ancak heyet, Tür-
kistan uçağının 10 dakika önce 30 yolcu ile 
havalandığını öğrendi. THY görevlisi, elde 
olmayan sebeplerle uçağa yetişemedikleri-
ni, 1 hafta boyunca da başka bir Türkistan 

uçağının bulunmadığını bildirdi. Tüm bun-
lara şahit olan MTA Uluslararası Maden-
cilik A.Ş. Genel Müdür Yardımcısı Serkan 
Özdemir’in “Taşkent’e inelim, ben sizi 
karayolundan ulaştırırım” teklifini bir süre 
düşündükten sonra kabul eden heyettekiler, 
22:15’te hareket eden Taşkent uçağına bin-
di. Sabah 07:47’de Özbekistan’ın Taşkent 
şehrine ulaşan Ankara Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar ve Gazi Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Musa Yıldız ile bera-
berindekiler, buradan bindikleri bir otomo-
bille Kazakistan sınırını geçerek, 5 saatte 
Türkistan’a ulaştı. Heyet, toplamda 15 saat 
süren zorlu bir yolculuk sonunda toplantı-
nın yapılacağı Ahmet Yesevi Üniversitesine 
ulaşmış oldu. 
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AHMET YESEVİ 
ÜNİVERSİTESİNİN 
30. YILI KUTLANDI

Türk Devletleri Teşkilatı 
Türk Üniversiteler Birliği-
nin 6. Genel Kurul Toplan-
tısı için Kazakistan’a giden 
Ankara Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Ahmet Yesevi Üniversitesi-
nin 30. kuruluş yıl dönümü 
nedeniyle düzenlenen kutla-
ma programına katıldı.

Türkiye, Kazakistan, Özbekistan, Azerbaycan, Kır-
gızistan ve Macaristan’dan 40 civarında üniversi-
tenin rektör ve rektör yardımcıları, bu yıl 30. yılını 
kutlayan Ahmet Yesevi Üniversitesi ev sahipliğinde 
düzenlenen 2 günlük program için Türkistan’da bir 
araya geldi. 
Aralarında Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Necdet Ünüvar’ın da yer aldığı üniversite yöneti-
cileri, ilk gün, Ahmet Yesevi Üniversitesinin kuru-
luşunun 30. yılı programlarının kapanışı nedeniyle 
gerçekleştirilen gala konserini izledi. 
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Rektör Ünüvar, Ahmet 
Yesevi Üniversitesi Rek-
törü Dr. Janar Temir-
bekova’nın eşi Ankara 
Üniversitesi İletişim Fa-
kültesi mezunu Moldiyar 
Yergebekov’a üniversite 
rozeti hediye etti.
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TÜRK ÜNİVERSİTELER 
BİRLİĞİ 6. GENEL 
KURUL TOPLANTISI

Ankara Üniversitesinin de 
üye olduğu Türk Devletleri 
Teşkilatı Türk Üniversiteler 
Birliğinin 6. Genel Kurul 
Toplantısı, Türk dünyasının 
manevi başkenti kabul edi-
len Kazakistan’ın Türkistan 
şehrinde gerçekleştirildi.

Türk Devletleri Teşkilatı Genel Sekreter Yardımcı-
sı Ömer Kocaman başkanlığındaki genel kurulda, 
Ahmet Yesevi Üniversitesinin dönem başkanlığı es-
nasında yapmış olduğu faaliyetler, Orhun Değişim 
Programı, üye ülkelerden yeni üniversitelerin üyeli-
ğe kabulü, 2023-2024 dönemi yol haritası ve dönem 
başkanlığının Azerbaycan Devlet Ekonomi Üniver-
sitesine devredilmesi konuları ele alındı.
TBMM Başkanı Prof. Dr. Mustafa Şentop’un da bir 
video mesaj gönderdiği toplantı, açış konuşmalarıy-
la devam etti.
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Türk Devletleri Teşkilatı Genel Sekreter                 
Yardımcısı Dr. Ömer Kocaman:
Türk Devletleri Teşkilatı bünyesinde, eği-
tim alanındaki en önemli kurumlarımızdan, 
yapılarımızdan birisi Türk Üniversiteler 
Birliği’dir. Türk Üniversiteler Birliği bün-
yesinde üye ülkelerin önde gelen üniversi-
teleri bulunmaktadır. Bugüne kadar birçok 
etkinliği gerçekleştirdik. Birçok program, 

proje gerçekleştirdik. Pandemi döneminden 
çalışmalarımız ciddi şekilde etkilendi ama 
artık yavaş yavaş program ve projelerimizi 
olgunlaştırma ve güçlendirme döneminde-
yiz. Bu bakımdan bugünkü toplantıdaki kat-
kılarınız çok önemli.

Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli                         
Heyet Başkanı Prof. Dr. Muhittin Şimşek:
1991 yılında Kazakistan Cumhuriyeti ilk 
kurulduğunda hepimizin bildiği üzere ilk 
tanıyan ülke Türkiye Cumhuriyeti olmuş-
tur. Hem de saatler içerisinde. Sadece Ka-
zakistan’ı değil, aynı zamanda diğer Türk 
devletlerini de saatler içerisinde tanıyan ilk 
ülke olmuştur. Bu anlamda ülkemle gurur 
duyuyorum. Tanımakla kalmamış, bunun 
önemli bir nişanesi olarak da Kazakistan’da 
Ahmet Yesevi Üniversitesini, Kırgızis-
tan’da Manas Üniversitesini kurmak üzere 
hemen faaliyetlere başlamıştır. Bu üniver-
siteler, Cumhurbaşkanlarımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan ve Sayın Kasım Cömert 
Tokayev’in ifadeleriyle Türk dünyasının 
parlayan yıldızları haline gelmişlerdir. Bu 
iki üniversitemiz, kardeş üniversite Manas 

Üniversitesi ve Ahmet Yesevi Üniversitesi 
bir üniversite olmanın daha ötesinde bazı 
kavramlar ifade ediyordu. Bu da neydi? 
Bu coğrafyanın olabildiğince sorunlarına 
çözüm bulmak, Türkiye’nin tecrübelerini 
bulundukları ülkelere aktarmak, kendi tec-
rübelerini de ülkemize aktarmaktı. Ahmet 
Yesevi Üniversitesinin 30 yıldan bu yana 
mezun etmiş olduğu 100 bine yakın öğrenci-
si, bugün dünyanın birçok ülkesinde faaliyet 
göstermektedir. Kazakistan’ın, Türkiye’nin, 
Türk devletlerinin elçiliğini yapmaktadırlar. 
40 Türk devlet ve akraba topluluğundan 16 
bin öğrenciyi barındıran üniversitemizin 12 
fakültesinde eğitim-öğretim faaliyeti devam 
etmektedir.

Türk Dünyasının Parlayan 
Yıldızları
“
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Bu Coğrafyaya Hizmet Etmeyi 
Amaç Edindik

Orhun Değişim Programı’nın 
Daha Etkin Olmasını Diliyorum

“

“

Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli                         
Heyet Başkanı Prof. Dr. Muhittin Şimşek:
Değerli Üniversiteler Birliği üyelerimiz, 
üniversitelerin önemli görevleri vardır. 
Eğitim-öğretim faaliyeti onun kendi işidir, 
bilim faaliyetleri kendi işidir. Bunları tabii 
ki yapacaklar fakat şunu söylemeliyim ki 
Sayın Cumhurbaşkanımızın bize verdiği ta-
limat vardı, Sayın Tokayev de bize aynı şeyi 
söylüyordu. “Kaliteyi yükseltmemiz lazım” 

Ahmet Yesevi Üniversitesi Mütevelli                         
Heyet Başkanı Prof. Dr. Muhittin Şimşek:
Üniversitemizin özellikle Türk Devletleri 
Teşkilatı Türk Üniversiteler Birliğine dö-
nem başkanlığı yaptığı dönemdeki faali-
yetlerine ilişkin bilgileri de çok detaylı bir 
şekilde Sayın Rektörümüz Janar Hanım 
sizlere arz edecektir. Şu kadarını hemen ifa-
de etmeliyim ki biz Orhun Değişim Prog-
ramı’nı çok çok önemsiyoruz. Bu da geçen 
sene 2021 yılının kasım ayındaki İstanbul 
Zirvesi’nde karar altına alındı, liderlerimiz 
tarafından imzalandı. Kasımdan önceki 
yüksek memurlar, yani bakanlar toplantı-
sında o anlaşmanın imzalanmasına şahitlik 
yapmıştım. Bu niçin önemlidir? Biz üni-

diyorlardı. Bu sene QS sıralamasında üni-
versitemiz ilk 700’e girmeyi başarmıştır. 
Bu arada Manas Üniversitemizi de tebrik 
ediyorum, onlar da ilk 800-850’ye girmeyi 
başarmışlardır. Biz iki kardeş üniversite ola-
rak sürekli iş birliği halinde bu coğrafyaya 
hizmet etmeyi amaç edinmiş üniversiteleriz.

versiteler olarak kendi imkânlarımızı kul-
lanarak olabildiğince hoca ve öğrenci deği-
şimini yapıyoruz. Mesela bir yıl içerisinde, 
üniversitemizin kuruluşunun 30. yılı olması 
münasebetiyle 300 öğrencimizi Türkiye’de 
değişik programlara tabi tutmak istedik, bu-
nun ilk 75’ini gerçekleştirdik. Aynı şekilde 
hocalar için de bunu söylememiz mümkün. 
Biz bir yıl içerisinde 200’ün üzerinde Ka-
zakistan’dan hocamızı Türkiye’de, Türki-
ye’den de 46 hocamızı Kazakistan’da deği-
şim programına tabi tuttuk. Tabii ki bunlar 
üniversitelerin şahsi gayretleriyle olmamalı. 
Bunun kurumsallaşması gerekiyordu. Türk 
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Devletleri Teşkilatının genel sekreterini de 
orada bulmuşken şunu da ifade etmeliyim. 
Orhun Değişim Programı’nın önümüzdeki 
dönemde çok daha etkin olmasını özellikle 
diliyorum.
Bu arada Ekim 2021 Eğitim-Kültür Bakan-
ları Toplantısında Orhun Değişim Programı 
kayıt altına alındı. Artık bunun bir bütçesi 
var. Geçen seneki bizim 5. Genel Kurulu-
muzda da demiştik ki bu konularda uzman 

Biliyorsunuz geçtiğimiz sene İstanbul Zir-
vesi’nde “Türk Dünyası 2040 Vizyonu” 
belirlendi liderlerimiz tarafından. Lider-
ler elbette vizyonu ortaya koyarlar. Bizler; 
yani diplomatlar, bürokratlar, teknokratlar 
bu vizyonun gerçekleşmesi için misyonu 
üstlenirler, ellerini taşın altına koyarlar. Biz 
de üniversite olarak bunu yapmaya çalıştık. 
Ve geçen ay 22-23 Ekim’de Aksakallımız 
Sayın Binali Yıldırım’ın himayesinde Türk 
dünyası aksakallılarının da katıldığı bir bü-
yük toplantı yaptık, büyük bir çalıştay yap-
tık. Bu çalıştayda üniversiteler olarak 2040 

bir üniversiteyi sürekli bundan sorumlu tu-
talım. Dönem başkanlığı değiştikçe Orhun 
Değişim Programı’nın ilgili ismin değişme-
sini de uygun görmeyerek bunun takibini 
Manas Üniversitemizin patronajına vermiş-
tik. Doğru da yaptık, bu bir uzmanlaşma 
meselesidir, alâka meselesidir. Evet dönem 
başkanlıkları değişebilir ama bu çok önem-
sediğimiz bir husus olduğu için profesyo-
nellik gerekiyordu.

vizyonuna ilişkin 10 önemli masa kurduk. 
Türkiye, Kazakistan, Özbekistan, Azerbay-
can ve Kırgızistan’dan bilim adamlarının 
bulunduğu masalarda mesela 2040 yılına 
ilişkin “ulaştırma alanındaki model” diye 
bir rapor hazırlandı. Sağlık, enerji, şehirci-
lik, eğitim gibi 10 alanda raporlarımız ha-
zırlandı bu çalıştayların marifetiyle. Aynı 
zamanda7 Aralık’ta İstanbul ve Ankara’da 
Cumhurbaşkanlığı Külliyemizde ilgili bü-
yükelçilerimizin de katıldığı bir toplantıda 
bunun tanıtımını da gerçekleştireceğiz.

Türk Dünyası 2040 Vizyonu
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Biz bugün inşallah bu genel kurulun alacağı 
kararla 3 seneden beri yürüttüğümüz dönem 
başkanlığını Azerbaycan’da bulunan, Ba-
kü’de bulunan Azerbaycan Devlet Ekonomi 
Üniversitesine devrediyoruz. 
Bu sene, 6. toplantıda Türk Devletleri Teş-
kilatı Türk Üniversiteler Birliğine gire-
cek olan çok değerli üniversitelerimiz var; 
Kahramanmaraş Sütçü İmam, İbni Haldun, 
Sivas Cumhuriyet, Afyonkarahisar Sağlık 
Bilimleri ve Anadolu üniversiteleri ile Öz-
bekistan’dan üniversitelerimiz katılacaktır. 
Üniversiteler Birliğimiz daha da büyüye-
cektir, daha da önemli hale geleciktir. Çün-
kü liderlerimiz; “Geleceğimizin teminatı 

olan gençleri yetiştirecek olan sizlersiniz, 
o yüzden sizlerin de bu konuda elinizi taşın 
altına koymanız gerekir” diyorlar. Türki-
ye’den çok büyük yardımlarını gördüğümüz 
İstanbul Üniversitesi, Ankara Üniversitesi, 
Gazi Üniversitesi, Marmara Üniversite-
si gibi üniversitelerimiz de var. Bunların 
hepsine huzurlarınızda şükranlarımızı arz 
ediyorum. Çünkü biz ne zaman bir şey is-
tesek hep yanımızda oluyorlar. O anlamda 
bu güzel toplantıda onlara da şükranlarımı 
arz ediyorum. Bu toplantının hayırlara ve-
sile olmasını diliyorum. Alınacak kararların 
Türk Devletleri Teşkilatına, Türk dünyasına 
hayırlar getirmesini niyaz ediyorum.

Dönem Başkanlığını Azerbaycan 
Devlet Ekonomi Üniversitesine 
Devrediyoruz

“

Ahmet Yesevi Üniversitesi Rektörü                                   
Dr. Janar Temirbekova:
Ahmet Yesevi Üniversitesinin dönem baş-
kanlığında hakikaten birbirinden kıymetli, 
değerli projeler gerçekleştirildi. Özellikle 
2040 yılı vizyonu toplantısı için çok teşek-
kür ediyoruz. İstanbul Zirvesi’nin en önemli 
sonuçlarından biridir 2040 vizyonu. Bu yıl 

da Semerkant’taki zirvede 5 yıllık yol hari-
tamızı kabul ettik. Türk Devletleri Teşkila-
tının inşallah önümüzdeki dönemde başta 
eğitim iş birliği olmak üzere birçok alanda 
çalışmaları devam edecek.

Ahmet Yesevi Üniversitesi Rektör Vekili 
Prof. Dr. Cengiz Tomar:
Ahmet Yesevi Üniversitesi, Türk dünyası-
nın eğitim alanındaki ilk somut kuruluşu. 
Türkiye biliyorsunuz Kazakistan’ı tanıdık-
tan sonra ilk somut çaba olarak bu üniver-
siteyi kurdu, tanıdıktan 6 ay sonra. Daha 
sonra 1995 yılında Kırgızistan’da Manas 
Üniversitesi kuruldu. Bu iki üniversitemiz 

Türk dünyası bağımsızlığını kazandıktan 
sonra buna hazır olmadığımız tartışılırken 
bir manada hazır olduğumuzun göstergesi 
olan iki kurumumuzdur. Türk dünyasının 
manevi başkentine, Türk dünyasının eğitim 
alanındaki çatı kuruluşu Ahmet Yesevi Üni-
versitesine hoş geldiniz.
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Ahmet Yesevi Üniversitesi Rektör Vekili 
Prof. Dr. Cengiz Tomar:
Ben bütün rektörlerimize teşekkür ediyo-
rum. Bugüne kadar tanıyayım tanımama-
yayım hangi rektörümüzü aradıysam Tür-
kiye’den, Ahmet Yesevi Üniversitesi adını 
verdiğimde hepsi bizimle yardımlaştılar. 
İnşallah bundan sonra bu yapı daha kurum-
sal hale gelir. Manas Üniversitesi ile bizim 
mikro bazda yaptığımız bu ilişkiler, öğren-
ci-akademisyen değişimi, kültürel ilişkiler, 
projeler bundan sonra daha kurumsal hale 
gelir. Bu tabi 4 yıl boyunca Türk dünyası-
nın eğitimi için hizmet veren bir dostunuz 

Manas Üniversitesi Rektörü                                    
Prof. Dr. Alpaslan Ceylan:
Öncelikle yeni katılan üniversitelerimize 
hoş geldiniz diyorum. Daha güç kazanıyo-

olarak en büyük temennim. Benim görevim 
sona erdi ancak Türk dünyasıyla ilgili va-
zifelerimiz, Ahmet Yesevi Üniversitesi ile 
ilgili vazifelerimiz sona ermedi. Ben ister 
İstanbul’da olayım ister dünyanın herhangi 
bir yerinde her zaman benden yapabilece-
ğim ne istenirse Türk dünyasıyla ilgili Ah-
met Yesevi Üniversitesi ile ilgili ben hazı-
rım. Bu duygularla bugüne kadar göstermiş 
olduğunuz iş birliği için sizlere yürekten 
teşekkür ediyorum.

ruz, daha büyük bir aile oluyoruz, dolayısıy-
la yeni katılanlara çok çok teşekkür 

İnşallah Bundan Sonra Bu Yapı 
Daha Kurumsal Hale Gelir

Daha Büyük Bir Aile Oluyoruz

“

“

Ben rektör vekili atandıktan sonra “Sen aynı 
zamanda Türk Üniversiteler Birliği dönem 
başkanısın” dediler. Buraya yeni alışırken 
bir de böyle bir başkanlık görevinin bizde 
olduğunu sürpriz bir şekilde öğrenmiş ol-
duk. 2,5 yıl bu görevi ben sürdürdüm. Co-
vid-19’un araya girmesi kesintiye sebep 
oldu ama aslında hem biz hem Manas Üni-
versitemiz mikro manada Türk dünyasının 

eğitimle ilgili işlerini zaten yapıyoruz ama 
bunu biraz daha şahsi ilişkilerle üniversite-
lerle imzaladığımız mutabakat zabıtlarıyla 
daha ferdi ve kişisel yapıyoruz. İnşallah 
bundan sonra aynı AB’de olduğu gibi, Eras-
mus’ta olduğu gibi, Bologna sisteminde 
olduğu gibi Türk Devletler Teşkilatı da ha-
zır kurulmuşken fonu olan, üniversitelerde 
temsilcilikleri olan bir Orhun Programı is-
tiyoruz. 
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Ankara Üniversitesi Rektörü                                 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
Hoca Ahmet Yesevi’nin şehri Türkistan’da 
bulunmaktan büyük bir mutluluk duyduğu-
mu ifade etmek istiyorum. Ahmet Yesevi 
Üniversitesinin de 30. kuruluş yıl dönümü-
nü kutluyorum. 
Türk Üniversiteler Birliğine biz geçtiğimiz 
yıl üye olduk ama Ankara Üniversitesi kökü 
1842’ye dayanan bir üniversite. Sosyal bi-
limler, sağlık, fen bilimleri, mühendislik 
alanlarında ülkemizin önde gelen üniver-
sitelerinden birisi. Dünya çapında eserleri 
olan bir üniversite ama Ankara Üniversi-
tesini diğer üniversitelerden farklı kılan 
bir özelliği var. Uluslararası akreditasyona 
sahip bir Türkçe öğretim merkezine, TÖ-
MER’e sahibiz. Bu çerçevede Türk Üni-
versiteler Birliğinin de önündeki öncelikli 
gündem maddelerinden birisinin Türk dili 
olduğunu düşünüyorum. 
Bu masanın etrafında Türk dünyasına gönül 
vermiş, Türk dünyası sevdalısı hocaları-

mız var. Halklarımızdaki yakınlık ve devlet 
başkanlarımızdaki yakınlık buradakilerden 
daha az değil, daha fazla. Dolayısıyla Türk 
dilinin öne çıkarıldığı süreci de yaşıyoruz. 
İnşallah önümüzdeki dönemde ajandamızın 
ortak dilinin hepimizin anlayacağı bir Türk 
alfabesiyle, Türk diliyle yazılmış bir ajanda 
olması temennisinde bulunarak, Türk dili ve 
Türk kültürüyle ilgili çalışmalarda Ankara 
Üniversitesi ile hem elimizi hem gönlümü-
zü bu işe tamamıyla vakfedeceğimizi ifade 
ediyor, tekrardan Ahmet Yesevi Üniversite-
sinin nazik ev sahipliğine teşekkür ediyo-
rum. 
Ayrıca, Türk Devletleri Teşkilatı Genel Sek-
reterimiz yeni atandı. Kıymetli dostum Ku-
banıçbek Ömüraliyev’e başarılar diliyorum. 
Başarılı olacağından şüphem yok. Başta Dr. 
Ömer Kocaman Bey olmak üzere çok tec-
rübeli bir ekiple çalışıyor. Mutlak çok güzel 
şeyler bizi bekliyor. 

Öncelikli Gündem Maddelerinden                                          
Birisinin Türk Dili Olduğunu     
Düşünüyorum

“
diyorum. Ayrıca, Türk Devletleri Teşkilatı 
Genel Sekreterimiz yeni atandı. Kıymetli 
dostum Kubanıçbek Ömüraliyev’e başarı-
lar diliyorum. Başarılı olacağından şüphem 

yok. Başta Dr. Ömer Kocaman Bey olmak 
üzere çok tecrübeli bir ekiple çalışıyor. Mut-
lak çok güzel şeyler bizi bekliyor. 
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Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Ramazan Erdağ:
Dün Ahmet Yesevi Üniversitemizin 30. ku-
ruluş yıl dönümünü kutladık, nice 30 yıllara 
diyorum. Burada alacağımız kararların Türk 

Bitlis Eren Üniversitesi Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Ayhan Yılmaz: 
Ben de Prof. Dr. Necmettin Elmastaş adına 
Türk Üniversiteler Birliği 6. Genel Kurul 

İstanbul Üniversitesi Rektörü                              
Prof. Dr. Mahmut Ak:
Biz Türkiye’de kurulan ilk üniversiteyiz. 
Bu birlikteliği gönülden destekliyoruz. Üni-
versitemizde 141 ülkeden 9 bin uluslarara-
sı öğrenci var. Ve 58 akademik dergimizin 
23’ü Web Of Science, 14’ü Scopus’ta in-
deksleniyor. Yayınevimiz uluslararası ya-
yınevi. Açık erişimle tüm yayınları anında 
dünyaya ulaştırıyoruz. Şu anda sayfamıza 

Ege Üniversitesi Rektör Yardımcısı                  
Prof. Dr. Mehmet Ersan:
Türk Üniversiteler Birliğinin 3. toplantısına 
katılıyorum. 3. toplantıda geldiğimiz nok-
tanın iyi bir düzeyde olduğunu ifade etmek 
istiyorum. Güzel şeyler yapılıyor, yapılan 
güzel şeyleri ifade etmek lazım. Daha güzel 
şeylerin yapılabilmesi ve daha güzel adım-
lar atılabilmesi için yaşanan aksaklıkların 
da ifade edilmesi gerektiğini düşünüyorum. 
Bana göre geçen genel kurulda iki önemli 
konu vardı üzerinde durulması gereken. 
Yazışma dilinin Türkçe olması yönünde bir 
öneri vardı, ben de desteklemiştim. Bu ko-
nunun üzerinde durulması gerektiğini düşü-
nüyorum. 
İkinci husus da Orhun Programı. Türk Üni-
versiteler Birliğinin önemli işlevlerinden 
birisi; öğretim üyesi ve öğrenci değişim 

Devletleri Teşkilatına ve ülkelerimize hayır-
lı olmasını diliyorum.

Toplantısının hayırlara vesile olmasını dili-
yorum.

baktığınızda 34 bin makale tüm katılımcı-
lara ulaşır durumda. 7 bini aşan uluslararası 
anlaşmayla ve pek çok Avrupa’daki üniver-
site birliğine üye olarak bu birlikteliği gö-
nülden diliyoruz. Ben ev sahipliğiniz için 
teşekkür ediyor, toplantının başarılı geçme-
sini diliyorum.

programının geliştirilmesi, Türk dünyasın-
daki öğrencilere, öğretim üyelerine kolaylık 
sağlanması önemlidir. Biz Ege Üniversitesi 
olarak, Orhun kapsamında her türlü masra-
fının üniversite tarafından karşılanması kap-
samında 100 öğrenciyi kabul edeceğimizi 
söylemiştik ama maalesef bu dönem biz bu 
100 sayısına ulaşamadık. Güz döneminde 
40 öğrenci geldi, 52 öğrencinin de bahar dö-
neminde gelmesi bekleniyor. Bunun 100’e 
ulaşamamasının sebebi üniversite bütçele-
rinden bu öğrencilerin ulaşım masraflarının 
karşılanması zorunluluğu. Az önce bütçe 
ayrıldığı ifade edildi, bu ayrılan bütçe aca-
ba Orhun Değişim Programı için de kulla-
nılacak mı? Ben alınacak kararların hayırlı 
olmasını diliyorum.
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Kahramanmaraş Sütçü İmam Üniver-
sitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Orhan 
Doğan: 
Şahsi olarak 1993 yılından beri buradayım. 
1993 yılından bu yana Almatı’da uzun yıl-
lar görev yaptım. Doktora tezim ve yüksek 

Gazi Üniversitesi Rektörü                                          
Prof. Dr. Musa Yıldız:
Ben de daha önce bu üniversitede 1 yıl rek-
tör vekili, 5 yıl da mütevelli heyet başkanı 
olarak görev yapma imkânı buldum. Bugün 
de burada Gazi Mustafa Kemal Atatürk ta-
rafından kurulmuş olan, yaklaşık 100 yıllık 
ülkemizin genç çınarı Gazi Üniversitesi 
Rektörü olarak bulunuyorum. Türk Üniver-
siteler Birliği, Türk Devletleri Teşkilatının 

Marmara Üniversitesi Rektörü                              
Prof. Dr. Mustafa Kurt:
Öncelikle ben de bu birliğin ilk defa top-
lantısına katılıyorum. Ahmet Yesevi Üni-
versitesinin 30. yılını da kutluyorum. Sayın 
Rektörümüz Dr. Janar Hanım çok önemli 
açıklamalarda bulundu. Bu 30 yılda 30 pro-
je. Birçok faaliyetlerini yeni öğrendim, çok 
memnun oldum, gerçekten gurur duydum.
Marmara Üniversitesi olarak biz bu birlikte 
her şeyimizle varız. Bunun göstergesi ola-
rak çok kıymetli Mütevelli Heyet Başkanı 
Sayın Muhittin Şimşek’le aynı üniversitede, 

Alanya Alaaddin Keykubat Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ekrem Kalan:
Türk Devletleri Teşkilatının kuruluşuyla 
birlikte aslında Türk Üniversiteler Birliği de 
yeni bir boyut kazandı. Üniversiteler sadece 
bulunduğu topluma eğitim faaliyetini yürü-
terek katkı sağlamaz. Aynı zamanda o top-
lumun sosyoekonomik-kültürel gelişimine 
önemli bir rol üstlenmektedir. Bu bağlamda 
değerlendirildiğinde Türk Üniversiteler Bir-
liğinin bundan sonraki süreçte Türk dünya-

lisans tezim de Kazak tarihi üzerine. Ben 6. 
genel kurulun hayırlara vesile olmasını di-
liyorum.

önemli bir kuruluşudur. Bundan sonraki 
süreç içerisinde saflarımızı daha çok sıklaş-
tırmamız gerektiğini, eğitim alanında ilişki-
lerimizi artırmamız gerektiğini, Batılıların 
Erasmus+ programına verdiğimiz önemden 
daha çok Orhun sürecinin işletilmesi gerek-
tiğini düşünüyorum.

aynı bölümde çalışıyoruz. Aynı zamanda 4 
yıl boyunca burada çok değerli hizmetleri 
bulunan Sayın Prof. Dr. Cengiz Tomar ho-
camızla aynı üniversitedeyiz. Herhalde bu 
iki üst düzey yönetici ile birlikte Marmara 
Üniversitesinin bu birlik ve Ahmet Yesevi 
Üniversitesinde de ne kadar katkısı olduğu-
nu kanıtlar diye düşünüyorum. İnşallah bu 
toplantının hayırlara vesile olmasını diliyo-
rum. Azerbaycan’a da dönem başkanlığının 
hayırlı olmasını diliyorum.

sının bu gelişimine de çok önemli katkılar 
sağlayacağını düşünüyorum. 20 yıldır Türk 
dünyası üzerine çalışmalar yapıyorum. Bir 
tarafım da Türk dünyası ile yakından ilişki-
li. Yüreğimiz her daim Türkistan için atıyor, 
Türk dünyası için atıyor, şahsım ve üniversi-
tem adına da Türk Üniversiteler Teşkilatına 
her türlü katkıyı vermeye her daim hazırım.
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Sivas Cumhuriyet Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Alim Yıldız:
Sivas Cumhuriyet Üniversitesi olarak ilk 
kez katılıyoruz ve bu sene inşallah birliğin 
bir üyesi olacağız. Fakat Kazakistan, Kırgı-
zistan ve Azerbaycan ile irtibatlarımız var. 
İkili anlaşmalarımız, özellikle Ahmet Yese-
vi Üniversitesi ile yaptığımız çalışmalar var. 
2 hocamız çeşitli zamanlarda burada çalıştı. 
Şu anda Ahmet Yesevi Üniversitesinin 5 öğ-

Afyonkarahisar Sağlık Bilimleri                        
Üniversitesi Rektör Yardımcısı                                                                                          
Prof. Dr. Adem Aslan:
Yeni bir üniversiteyiz, bu toplantıya ilk defa 
katılıyoruz. Birliğe üye olmayı önemsiyo-
ruz. Bunun için Türk Dünyası Topluluğunu 
kurduk. Birlik üyesi 4 üniversite ile proto-
kollerimizi imzaladık. Bundan sonraki top-
lantılara aktif olarak katkı sağlamayı taah-
hüt ediyoruz.

rencisi bizde bulunuyor, ikinci dönemde 5 
öğrenci daha alacağız. 
Yine Erasmus+ kapsamında 30 hoca bura-
dan Sivas Cumhuriyet Üniversitesine geldi. 
Ben bu birliğin güzel işler yapacağına inanı-
yorum ve 6. Genel Kurul’un hayırlı olması-
nı diliyorum.

Toplantıya katılan rektör ve rektör yardım-
cılarının konuşmalarının ardından gündem-
deki konular görüşüldü. 
Daha sonra, Türkiye ve Kazakistan’da bu-
lunan üniversitelerin yetkilileri karşılıklı iş 
birliği görüşmelerinde bulundu.
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REKTÖR ÜNÜVAR, GENEL 
KURUL GÜNDEMİNİ 
TRT’YE DEĞERLENDİRDİ

Ankara Üniversitesi Rektörü                                                 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
Burada bulunmaktan çok mutluyuz. Çünkü burası 
Hoca Ahmet Yesevi’nin şehri. Türk dünyasının mane-
vi başkenti Türkistan. Türk Devletleri Teşkilatı Türk 
Üniversiteler Birliğinin genel kurulu için buradayız. 
6 ülkeden, hatta 7 ülke Macaristan’dan da gözlemci 
statüsünde üniversite var. 33 üniversitenin rektörle-
ri, rektör yardımcıları olarak buradayız. Burada çok 
önemli konuları konuşuyoruz.
Malumunuz Türk Devletleri Teşkilatı yeni bir yapı-
lanmaya gitti ve devlet başkanlarımız arasında çok 
önemli bir sıkı samimi dostluk, kardeşlik var. Cum-
hurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan da bunu 

Ankara Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar ve 
İstanbul Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Mahmut Ak, 
Ahmet Yesevi Üniversitesi 
ev sahipliğinde düzenlenen 
Türk Devletleri Teşkilatı 
Türk Üniversiteler Birli-
ği 6. Genel Kurulu sonrası 
TRT’ye değerlendirmelerde 
bulundu. 
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çok önemsiyor. Bizler de işte o Türk Dev-
letleri Teşkilatının üniversitelerini temsilen 
buradayız, çok önemli konuları konuşuyo-
ruz.
Üniversitelerin birbiriyle daha iyi anlaşıyor 
olması hem en yukarıdaki devlet başkanları-
mızın hem halklarımızın çok yakın irtibatını 
daha güçlü bir birlikteliğe taşıyan önemli bir 
vazife. O vazife sebebiyle buradayız. Prob-
lemlerimizi, meselelerimizi konuşuyoruz, 
atmamız gereken adımları tekrardan gözden 
geçiriyoruz.
Biliyorsunuz dünyada gelişmiş ülkeler, hat-
ta gelişmekte olan ülkeler, değişik program-
larla öğrenci ve öğretim üyelerini birbirine 
göndererek hem deneyimlerini paylaşıyor-
lar hem de öğrencilerin daha iyi gelişmesini, 
öğretim üyelerinin de o ülkeye katkı sağla-
masını amaçlıyorlar. Bunun için Erasmus, 
Erasmus+ gibi uygulamalar var. İşte burada 
da Orhun Değişim Programı uyguluyoruz. 

Yani Türk Üniversiteler Birliği üyesi ülke-
ler arasında öğrenciler ve öğretim üyeleri 
birbirlerine gitsinler, deneyim paylaşsınlar 
hem bilgilerini görgülerini artırsınlar hem 
de yeni şeyler öğrensinler ve öğretsinler 
kaygısı var. Bu çerçevede Orhun Değişim 
Programı’nın detaylarını konuştuk. Farklı 
konular da konuştuk. Aslında Türk dünyası 
vatandaşları arasındaki ilişkiyi üniversiteler 
olarak nasıl geliştirebiliriz, bu konuları ko-
nuştuk. Turizmi, sporu, savunma sanayiini, 
sağlık alanında ülkelerin sahip olduğu im-
kânları bir başka kardeş ülkeye nasıl gön-
derebilir, orada tecrübelerden nasıl istifade 
edebilir bütün bunları çok detaylı konuştuk.
İnanıyorum ki Orhun Değişim Programı, 
kısa zamanda Türk dünyası ülkeleri arasın-
da en cazip programlardan birisi olacaktır. 
Bununla inşallah biz devletlerimize, halkla-
rımıza çok önemli hizmetler sağlamış ola-
cağız.
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İstanbul Üniversitesi Rektörü                                         
Prof. Dr. Mahmut Ak:
Türk Devletleri Teşkilatı, Cumhurbaşka-
nımızın da öncülüğünde gerçekten Türk 
halklarını ve onların geleceklerini birlikte 
planlayabilmek ve somut projeleri hayata 
geçirebilmek için çok önemli bir fırsat.
Bu teşkilatın farklı kurumları var. Bu ku-
rumlardan biri de Türk Üniversiteler Birliği. 
Biz Türk Üniversiteler Birliği dolayısıyla 
buradayız. Bugünkü toplantıda Türkiye dı-
şında misafiri bulunduğumuz Kazakistan, 
Özbekistan, Kırgızistan, Azerbaycan ve 
Macaristan’dan üniversiteler var. Yeni üye 
olacak üniversiteler de var. Biz bu birlikte-
liği önemsiyoruz. Çünkü Türk üniversiteleri 
olarak bizim hem Bologna süreci hem de 
Erasmus ve Erasmus+, sonra kendi ülke-
mizde uygulanan Mevlana ve Farabi uygu-

lamaları dolayısıyla sunabileceğimiz çok 
büyük katkı var. Bunların ayrıntıları burada 
konuşuldu.
Bu programın içinde zaten olan Orhun uy-
gulaması var. Önce öğrenci değişimi karar-
laştırılıyor ve bu anlamda da ilgili üniver-
siteden aldıkları derslerin sayılması önemli 
bir konu. Ve öğretim üyelerinin değişimi de 
buradaki başlıklardan birisi. Tabi hepsinden 
daha önemlisi akademik etkinliklerin yapıl-
ması. Bunlar hem akademik yayın, proje iş 
birliği, hatta öğrenciler arasında spor orga-
nizasyonlarının yapılması da konuşulan ko-
nular arasında. Aslında yapılacak çok işimiz 
var. Buradaki rektörler ve ilgililerin de hep-
sinin buna istekli olduğunu görmek de bizi 
sevindiriyor. 
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TÜRKÇE ÖĞRENEN 
ÖĞRENCİLERLE SOHBET

Türkçe öğretilen dil kulübünde öğrencilerle de bir 
araya gelen Ünüvar, dersin konusunun Türkiye’deki 
şehirler olması nedeniyle haritada Adana ve Anka-
ra’nın yerlerini göstererek, buralara şehirlerin isimle-
rini yazdı.
Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Necdet Ünü-
var, Türkistan’ın tarihi ve kültürel mekânlarını da zi-
yaret etti. 

Ankara Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Ahmet Yesevi Üniversitesini 
de gezerek, öğrencilerle soh-
bet etti. 
Genel kurulun ardından 
Gazi Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Musa Yıldız ile bir-
likte Ahmet Yesevi Üniver-
sitesini gezen Ünüvar, anı 
defterini imzaladı, kütüpha-
nede öğrencilerle sohbet etti.
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KENTAU VALİSİ TOSAV’A 
ZİYARET

Gazi Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Musa Yıldız’ın 
da eşlik ettiği Rektör Ünüvar, Kentau Valisi Jandos 
Tasov ve Vali Yardımcısı Nurjan Tashimov’la eğitim 
ile ilgili görüşmeler gerçekleştirdi. 
Ünüvar ve Yıldız, ziyaret sonrası, Valiliğin karşısında 
bulunan Ahmet Yesevi Üniversitesi Kentau Mühen-
dislik ve Hazırlık Fakültelerinde öğrencilerle sohbet 
edip, fotoğraf çektirdi.

Ankara Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Kazakistan programı kapsa-
mında Kentau Valisi Jandos 
Tasov’ı ziyaret etti. 
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REKTÖR ÜNÜVAR’A 
KAZAKİSTAN’DAN 
FAHRİ DOKTORA UNVANI

Burada Rektör Yıldız ile birlikte Güney Kazakistan 
Devlet Pedagoji Üniversitesini ziyaret eden Ünü-
var’a, üniversite tarafından fahri doktora unvanı tevdi 
edildi.
Güney Kazakistan Devlet Pedagoji Üniversitesi Rek-
törü Doç. Dr. Gulzhan Sugirbayeva, Türkiye’nin ilk 
ve öncü üniversitelerinden Ankara Üniversitesinin 
rektörünü Çimkent’te ağırlamaktan büyük mutluluk 
duyduklarını belirterek, “Sayın rektörümüze fahri 
doktora vermek üniversitemiz için de büyük bir onur-
dur” ifadelerini kullandı.
Cübbe giyen Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Necdet Ünüvar da mutluluğunu dile getirirken, kendi-
sini fahri doktora unvanına layık gören Güney Kaza-
kistan Devlet Pedagoji Üniversitesi Rektörü Sugirba-
yeva ve yönetimine teşekkür etti. Ünüvar, dini, dili bir 
olan Türkiye ile Kazakistan’ın eğitimde de bir olması 
gerektiğinin altını çizdi.

Ankara Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Necdet Ünüvar’a, 
Güney Kazakistan Devlet 
Pedagoji Üniversitesi tara-
fından fahri doktora unvanı 
verildi.
Türk Devletleri Teşkilatı 
Türk Üniversiteler Birliği 
6. Genel Kurulu için Ka-
zakistan’a giden Ünüvar, 
Türkistan’daki genel kurul 
toplantısının ardından, Gazi 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Musa Yıldız ile birlikte 
Çimkent’e geçti.



26

ANKARA ÜNİVERSİTESİ  KAZAKİSTAN

AKADEMİK İŞ BİRLİĞİ 
PROTOKOLÜ İMZALANDI

Ankara Üniversitesi, Gazi 
Üniversitesi ve Güney Ka-
zakistan Devlet Pedagoji 
Üniversitesi arasında eğitim, 
araştırma ve kültürel alanlar-
da akademik iş birliğini kap-
sayan protokol imzalandı.

Rektör Ünüvar, imza töreninde yaptığı konuşmada, 
ülkelerin birbiriyle dayanışma içerisinde olması ge-
rektiğini Covid-19 pandemisinin bir kez daha gös-
terdiğini ifade etti. 
Ünüvar, “Batı ülkeleri öteden beri birbiriyle daya-
nışma içerisinde. Türk dünyası da giderek birbirine 
yakınlaşıyor. Biz birlik olduğumuz zaman batıdan 
çok daha güçlü olacağız. Çünkü bizim gönül bağla-
rımız birbirine çok yakın” dedi.
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Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Nec-
det Ünüvar, karşılıklı hediye takdiminin ar-
dından, Gazi Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Musa Yıldız ve Güney Kazakistan Devlet 
Pedagoji Üniversitesi yöneticileri ile birlik-
te yerleşkeyi gezdi, öğrencilerle sohbet etti. 

Kazakistan’ın geleneksel çalgılarıyla su-
nulan müzik eserlerini dinleyen Ünüvar, 
el sanatlarının yapılışını izledi. Ünüvar, ev 
sahibi üniversite tarafından organize edilen 
ağaç dikim etkinliğinde ziyaret anısına ağaç 
dikti.

Yerleşkeyi Gezdi, Fidan Dikti

Gönül yakınlığını eğitim yakınlığına dö-
nüştürmek adına Kazakistan’da olduklarını 
vurgulayan Ünüvar, “Dün Türkistan’day-
dık, bugün Çimkent’teyiz. Her birisi bizim 
için çok heyecan verici topraklar. Biz de 
Ankara Üniversitesi olarak inşallah imza 
attığımız protokolü hayata geçirmek için 
elimizden gelen gayreti göstereceğiz” ifade-
lerini kullandı.
Kazakistan’daki havanın kendisini çok 
umutlandırdığını dile getiren Ünüvar, “Bize 

düşen görev daha çok çalışmak; günün 24 
saati, yılın 365 günü sürekli çalışmak. İn-
şallah biz ne kadar yakınlaşırsak toplumla-
rımız da o kadar yakınlaşacak ve o kadar 
güçlü bir birliktelik olacak” değerlendirme-
sinde bulundu.
Prof. Dr. Gulzhan Sugirbayeva da Ankara 
Üniversitesi ve Gazi Üniversitesi ile iş birli-
ğinden büyük şeref duyduklarını belirterek, 
hayır olması temennisinde bulundu. 
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REKTÖR ÜNÜVAR’DAN 
ÇİMKENT FAHRİ KONSOLOSU 
ASANOV’A ZİYARET

Ankara Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Necdet Ünüvar 
ve Gazi Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Musa Yıldız, 
Türkiye’nin Çimkent Fahri 
Konsolosu Latifşah Asa-
nov’u da ziyaret ederek, 
konsolosluk anı defterini 
imzaladı.

Rektör Ünüvar, “Ben Kazakistan’daki havadan çok 
umutlandım. Bize düşen görev daha çok çalışmak. 
Günün 24 saati, yılın 365 günü sürekli çalışmak. İn-
şallah biz ne kadar yakınlaşırsak toplumlarımız da o 
kadar yakınlaşacak ve o kadar güçlü bir birliktelik 
olacak” dedi.  

LATİFŞAH ASANOV
Türkiye’nin Çimkent Fahri Konsolosu
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ANKARA-ALMATI ARASINDA 
EĞİTİM KÖPRÜSÜ

Ankara Üniversitesi Rek-
törü Prof. Dr. Necdet Ünü-
var, Kazakistan programı 
kapsamında, Türkistan ve 
Çimkent’in ardından Alma-
tı’da da önemli temaslarda 
bulundu.

Türk Devletleri Teşkilatı Türk Üniversiteler Birliği 
6. Genel Kurulu için gittiği Kazakistan’da yükse-
köğretim kurumları ile yeni iş birliği imkânları üze-
rine görüşmeler yapan Ünüvar, programın dördüncü 
gününde Almatı’da yoğun bir görüşme trafiği ger-
çekleştirdi. 
Gazi Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Musa Yıldız’ın 
da eşlik ettiği Ünüvar, günün ilk ziyaretini Kazak 
Ulusal Kızlar Pedagoji Üniversitesine yaparak, Ka-
zak Ulusal Kızlar Pedagoji Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Gulmira Qanay ve yönetimi ile eğitim ala-
nındaki iş birliği imkânlarını görüştü.
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Ankara Üniversitesi Rektörü                                    
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
Kızlar Pedagoji Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Gulmira Qanay’a nazik ev sahipliği için 
teşekkür ediyorum. Burası bizim ata yurdu-
muz. Ata yurdumuzda kendimizi hiç yalnız 
hissetmiyoruz. Çok sıcak karşılanıyoruz. 
Tabi eğitim anlamında da çok ciddi iş birlik-
lerimiz var. Burada Musa Hocamız, Ahmet 
Yesevi Üniversitesinde uzun yıllar mütevel-
li heyet başkanlığı yapması hasebiyle ve bu 
coğrafyaya gönül yakınlığı olması hasebiy-
le bize çok güzel mihmandarlık yapıyor.
Son cümle olarak şunu söylemek isterim 
hem Semerkant’ta konuşuldu hem daha 
önce konuşuldu. Her iki Cumhurbaşkanı-
mız da hem Sayın Recep Tayyip Erdoğan 
hem Sayın Kasım Cömert Tokayev eğitimi, 
eğitim iş birliklerini çok önemsiyor. Biz de 
bunu çok önemiyoruz. Biz de Ankara’da 
ve Türkiye’de en önemli üniversitelerden 
birisi olarak sosyal, sağlık bilimleri, fen, 
mühendislik alanlarında çok yönlü bir üni-
versiteyiz. Bu gücümüzü Kazakistan’daki 
üniversitelerimizle bütünleştirerek, buradan 
hem Türk dünyası için hem insanlık için 
çok güzel şeyler üretebileceğimize yürek-
ten inanıyorum. İnşallah bu ziyaretimiz de 
böyle bir konuya vesile olsun temennisiyle 
herkesi selamlıyorum.
Bir işin iyi yapılabilmesi için bir üçgeni 
doğru kurmak lazım. Üçgenin bir köşesinde 
fiziki binalar var, bir köşesinde o binaların 
içindeki alet edevat, teçhizat var. Buradaki 

Gazi Üniversitesi Rektörü                                        
Prof. Dr. Musa Yıldız:
Gazi Üniversitesi Rektörü olarak Kızlar 
Pedagoji Üniversitesinde sizlerle beraber 
olduğumuz için mutluyum.
Gazi Üniversitesi de 1926 yılında Orta Mu-
allim Mektebi ve Terbiye Enstitüsü olarak 
kurulmuş. Yani sizin üniversitenizin kuruluş 

teknolojik cihazlar var; üçgenin tepesinde 
de beşerî sermaye dediğimiz insan gücü var. 
Bu üçgeni doğru kuran kurum o işi en iyi şe-
kilde yapar. Bunlardan en önemlisi tabii ki 
insan. İnsan olduğu zaman o üçgenin altın-
daki fiziki yapı ve donanımla ilgili kaynağı 
çok kolaylıkla temin etmek mümkün. Tabi 
şimdi pandemi bize bir şey öğretti. Pande-
mi bazı şeylerin uzaktan yapılabildiğini de 
gösterdi. Dolayısıyla bir başkasının fiziki 
imkânlarını bir başka ülkedeki, bir başka 
kurumdaki öğrenciler, öğretim üyeleri de 
çok kolaylıkla kullanabilir. Ama bu şunu 
gereksiz kılmıyor, o fiziki yapıyı mutlaka 
yapmak lazım. Kampüse ihtiyaç var, eğitim 
kurumlarının değişik binalarına ihtiyaçlar 
var, bu konularla ilgili Türkiye’nin çok ile-
ri deneyimi var. Bu deneyimleri hem Gazi 
Üniversitesi olarak hem Ankara Üniver-
sitesi olarak hem de bu konulardaki ilgili 
üniversitelerle irtibatı da biz kurabiliriz. Bu 
şekildeki imkânları da biz çok rahatlıkla 
Kazakistan’daki değerli üniversitelerimizle 
paylaşabiliriz. 
Ben bir tıp doktoruyum, babam inşaat usta-
sıydı, bir kızım şehir plancısı, küçük kızım 
iç mimar. Biraz da hasbelkader inşaat işle-
rine kafa yormuş birisi olarak da tecrübem 
itibarı ile şunu söylemek isterim. Eskiden 
üniversitelere yapılan binalar hantal ve tek 
düzeydi. Şimdi çok yönlü, çok amaçlı bina-
lar yapmak lazım.

felsefesi ile bizim üniversitemizin kuruluş 
felsefesi aynı. İnşallah bundan sonraki süreç 
içerisinde inşallah Gazi Üniversitesi ola-
rak Kızlar Pedagoji Üniversitesi ile iş bir-
liği yapmak için bugün buraya geldik. Bir 
protokol imzalamamız söz konusu olacak. 



31

ANKARA ÜNİVERSİTESİ  KAZAKİSTAN

Kızlar Pedagoji Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Gulmira Qanay:
Bizim üniversitemizin kuruluşu 1944 yılı. 
Aynı zamanda 400’den fazla iş birliği ko-
nularımız vardı. Bugüne kadar 70 binden 
fazla öğretmen yetiştirdik. Bütün Kaza-
kistan’da şimdi görev yapıyorlar. Eğitim 
programı olarak 86 eğitim programımız var. 

Lisans programı, yüksek lisans programı 
ve doktora programı. Üniversitemiz dünya 
sıralamasında 400 üniversite arasında. Aynı 
zamanda Kazakistan’daki ulusal sıralamada 
3 pedagoji üniversitesinden biridir.

Bu protokolle siz değerli öğrencilerimizi 
Gazi Üniversitesinde sizlere uygun olan 
bölümlerde görmek bizi mutlu edecek. Aynı 
şekilde biz de Türkiye’den buraya öğrenci-
lerimizi gönderip, ata yurdumuzda sizlerle 
beraber olmak, aynı zamanda da Anadolu 
Türkleri olarak unuttuğumuz gelenekleri 
görenekleri görüp, burada onun yaşadığını 
görüp ondan etkilenmelerini arzu ediyoruz. 

Siz nasıl Anadolu Türkçesini öğrendiyseniz 
biz de bizim öğrencilerimizin Kazak Türk-
çesini öğrenmelerini bizler de arzu ediyo-
ruz. Bu Türk dünyasındaki bağların güçlen-
mesine vesile olacaktır. Gazi Üniversitesi 
olarak Kızlar Pedagoji Üniversitesine nasıl 
bir destek verilmesi gerekiyorsa hazır oldu-
ğumuzu ifade etmek için buradayız.

Rektör Ünüvar, Kazak Ulusal Kızlar Peda-
goji Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Gulmira 
Qanay ve diğer yöneticilerin katılımıyla ya-
pılan toplantı sonrası, öğrenciler tarafından 

hazırlanan Öğretmenler Günü etkinliğine 
katıldı. Üniversite müzesinde incelemelerde 
bulunarak öğrencilerin el işi sergisini gezen 
Ünüvar, anı defterini imzaladı. 

Öğretmenler Günü Etkinliğine                      
Katıldılar
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EL-FARABİ KAZAK MİLLİ 
ÜNİVERSİTESİNE İŞ BİRLİĞİ 
ZİYARETİ

Almatı’daki ziyaretlerini 
El-Farabi Kazak Milli Üni-
versitesi ile sürdüren Ankara 
Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Necdet Ünüvar, ev sahi-
bi rektör Prof. Dr. Canseyit 
Tüymebayev ve yönetimi ile 
ikili iş birlikleri üzerine isti-
şarelerde bulundu.

Rektör Tüymebayev, “Kazakistan’ın birliğinin güç-
lendirilmesine, barış ve uyumun korunmasına ve 
manevi kültürün geliştirilmesine önemli katkıların-
dan” dolayı Rektör Ünüvar’a tevdî edilen Kazakis-
tan Devlet Nişanını takdim etti. 

PROF. DR. CANSEYİT TÜYMEBAYEV
El-Farabi Kazak Milli Üniversitesi Rektörü
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El-Farabi Kazak Milli Üniversitesi                       
Rektörü Prof. Dr. Canseyit Tüymebayev:
Biz net olarak daha iyi bir anlaşma imzala-
yabiliriz. Eski anlaşmayı yenilemeliyiz. Bi-
zim birkaç teklifimiz var. Birincisi öğrenci 
değişimi. Mevlana Programı içerisinde ge-
liştirmek. Öğretim üyelerinin karşılıklı de-

Ankara Üniversitesi Rektörü                                
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
Burada bulunmaktan birkaç açıdan mem-
nuniyet duyduğumu ifade etmek isterim. 
Birincisi burası bizim ata yurdumuz. Canse-
yit Bey bizim Türkiye’den dostumuz. Tabi 
El-Farabi Üniversitesi de Kazakistan’ın en 
önemli üniversitesi. Dünya çapında bir üni-
versite. Biz de Ankara Üniversitesi ve Gazi 
Üniversitesi olarak buradayız. İş birliğimiz 
var ve bu iş birliğini daha da geliştirmemiz 
gerekiyor. Protokoller imzalanıyor ama pro-
tokoller kâğıt üzerinde kalırsa bunun hiçbir 
anlamı yok. Asıl olan bu protokollerin ha-
yata geçmesi hem Türkiye hem Kazakis-
tan hem de insanlık için faydalı ürünlere 
dönüşmesi. Kısıtlı zamanda ben şöyle bir 
öneride bulunmak isterim. Şimdi hem Gazi 
Üniversitesinin hem Ankara Üniversitesinin 
Türkiye’de önemli araştırma üniversiteleri 
olduğunu ifade ederek, fen-mühendislik, 
sosyal bilimler ve sağlık alanındaki önde 
gelen hocalarımızı bir listeleyip her iki taraf 

ğişimi. Ortak konferans ve projelerin yapıl-
ması, staj yapılması. En önemlisi araştırma 
alanında birlikte çalışmak. Şu anda burada 
liste hazırladık; çeşitli alanlarda 100 alanda 
inovasyon var.

da birbiriyle paylaşırsa bunların buluşması-
nı ve ortak öğretim üyesi değişimini, ortak 
çalışma, ortak makale, ortak proje yapması-
nı temin etmemiz lazım. 
Hatta şöyle bir şey de önermek isterim. 
Burada Farabi Üniversitesi, Ankara Üni-
versitesi ve Gazi Üniversitesinin öğretim 
üyelerinin beraberce multidisipliner ve in-
terdisipliner çalışmasını başlatmamamız 
lazım. 
Tabi öğrenci değişimi de son derece önem-
li. Öğrencilerimizin buraya gelmesi, Kazak 
öğrencilerin Türkiye’ye gelmesi önemli ve 
bu öğrenci değişimini, stajlar planlanmasını 
sağlamamız lazım. Yöntem olarak da online 
bu toplantıları yapabiliriz. Bu da çok pratik 
olur. İnşallah bu konuyla ilgili de çalışaca-
ğız. Tekrar ata yurtta bulunmaktan duydu-
ğum memnuniyeti ifade ederek, nazik ev 
sahipliğiniz için teşekkür ediyorum. 
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Ankara Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Gazi Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Musa Yıldız ile bir-
likte Almatı’daki son yükse-
köğretim kurumu ziyaretini, 
Ahmet Yesevi Üniversitesi-
ne bağlı düşünce kuruluşu 
Avrasya Araştırma Enstitü-
süne gerçekleştirdi.

Enstitü kütüphanesinde incelemelerde bulunarak, 
anı defterini imzalayan Ünüvar ve Yıldız, Enstitü 
Müdürü Dr. Suat Beylur’dan Avrasya Araştırma 
Enstitüsünün faaliyetlerini dinledi.

AVRASYA ARAŞTIRMA                   
ENSTİTÜSÜ ZİYARETİ
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Enstitü Müdürü Dr. Suat Beylur:
Avrasya Araştırma Enstitüsü, 2008 yılından 
beri mevcut bir yapı, ancak 2014 yılında 
yönetmeliği yayınlandıktan sonra bugünkü 
formatında çalışmalarına başlayan bir ku-
ruluşumuz. Ahmet Yesevi Üniversitesinin 
Almatı’daki tek birimi. Burası kurumsal-
laştırılırken bildiğimiz üniversite enstitü ça-
lışmaları mantığının dışında, doğrudan bir 
araştırma merkezi olarak, bir düşünce kuru-

luşu olarak planlanmış, kurgulanmış. Bunda 
Musa Hocamızın da büyük katkıları var.
Esas itibarı ile çalışmalarımız üç alanda 
yoğunlaşıyor; bir tanesi yayınlar, diğeri ki-
taplar, üçüncüsü de tamamen bilimsel ak-
tiviteler ve etkinlikler üzerine planlanmış 
durumda.

Ankara Üniversitesi Rektörü                                
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
Öncelikli olarak yılın bütün dilimlerine ya-
yılmış bir yayın kategorimiz var. Bunlardan 
ilki günlük olarak biz küresel ve bölgesel 
ölçekte, bölge için önem arz eden haberle-
ri derliyoruz, web sitemizde ilgili araştır-
macıların dikkatine arz ediyoruz. Haftalık 
formatta çıkardığımız analizlerimiz var. Bu 
bazen 15 gün olabiliyor. Bu yine bölgesel ve 
Türk dünyasına ilişkin, son gelişmeler, gün-
cel gelişmelerle ilgili yine tamamen uzman 
arkadaşlarımızın kendi yazılarıyla, kendi 
analizleriyle hazırladığımız bir e-bülten kıs-
mında bir analiz. Genelde 1200 kelimelik 
bir kapsamda oluyor bu. Türkçe, İngilizce, 
Rusça ve Kazakça olarak 4 dilde hazırlanı-
yor ve bu analizi biz web sitemizde ve sos-
yal medya hesaplarımızda paylaşıyoruz.
Onun dışında bizim aylık olarak hazırladı-
ğımız bu seneden itibaren 2 ay olarak plan-
ladığımız Asya-Avrupa dergimiz var. Haber 
yorum formatında bir dergi. Bildiğiniz ma-
nada çok magazinsel bir dergi değil, tama-
men akademik kapsamlı. Buradaki makale-
ler de yaklaşık 2000-3000 kelime civarında 
oluyor. Yine bölgesel gelişmeleri, küresel 
gelişmeleri Türk dünyası bakışıyla yine 
kendi tezlerimiz doğrultusunda yansıtmaya 
çalıştığımız bir yayınımız. Yayınımız yine 
Türkçe, Kazakça, İngilizce ve Rusça olmak 
üzere 4 dilde hazırlanıyor. Tamamen bizim 

araştırmacılarımız tarafından hazırlanan ya-
yın. Onun ötesinde bizim en fazla üzerinde 
durduğumuz yayınımız Eurasian Research 
Journal. Bunu tamamen İngilizce olarak 
hazırlıyoruz. Uluslararası indeksli, ulusla-
rarası hakemli bir dergi. Şu an itibarı ile 8 
uluslararası indekste taranıyoruz. Kısmet 
olursa bu sene Scopus’a girmek üzere ciddi 
manada bir atılım içerisindeyiz. Bunu in-
şallah biz daha ileriye taşımaya çalışıyoruz. 
Bu çok önemli. Üniversitemizin bize tahsis 
etmiş olduğu bir teşvik mekanizması var. 
Yazarlar için 250 dolar, hakemler için 50 
dolarlık Scopus’a giden süreci hızlandırmak 
için bir teşvik mekanizması geliştirilmiş. Bu 
çok önemli. Bu bizim çalışmalarımızı hız-
landıracak inşallah. Onun haricinde çıkar-
mış olduğumuz kitaplar var. Şu ana kadar 
26 civarında kitap çıkardık. Önümüzdeki ay 
inşallah 27. kitabımızı çıkaracağız. Bir nevi 
uluslararası yayınevi gibi çalışıyoruz.
Bilimsel ve akademik etkinliklerimiz ve fa-
aliyetlerimiz var. Bugüne kadar baktığımız-
da 160 civarında bir seminer düzenlemişiz. 
Biz burada her hafta, bazen ayda bir sefer 
seminerler yapıyoruz. Yani güncel geliş-
meler olabiliyor veya araştırmacılarımızın 
önerdiği Avrasya coğrafyasıyla ilgili, Bal-
kanlar coğrafyasıyla ilgili, Türk dünyasıyla 
ilgili alanındaki uzman konukları misafir 
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ederek hem kendi araştırmacılarımızın nite-
liği noktasında bir katkı sağlasın diye hem 
de zaten bütün seminerlerimiz dışarıya açık 
hem ulusal hem uluslararası olarak, böyle 
bir seminer dizimiz var. 160 tanesini ta-
mamladık. Diğer taraftan konferanslar, pa-
neller, çalıştaylar, şu ana kadar 45 civarında 
bu manada bilimsel etkinliğimiz oldu.
Bir de son olarak uluslararası bir kongremiz 
var. Bunu geleneksel hale getirdik. Eko-
nomi, Finans ve Enerji Kongresi. Bu sene 
5.’sini yaptık Türkistan’da. Bu kongre de 
küresel ölçekte özellikle ilgili araştırmacı-
ların dikkatini celbeden, katılım noktasında 
da yüksek katılım sağladığımız kongreler-
den bir tanesi.
Onun haricinde Türkiye ile Kazakistan ve 
Türk devletleri arasındaki ilişkilere katkı 
sağlamak adına yaptığımız çalışmalar var. 
Bunlar toplumla ilgili olabiliyor, enerjiyle 
ilgili olabiliyor. Bizim enerjiyle ilgili, suyla 
ilgili raporlarımız var. En son raporlarımız-
dan birisi Orta Koridor. Bu özellikle Türk 
dünyasının entegrasyon sürecinin hızlandığı 
bu dönemde özellikle 8. ve 9. zirvede devlet 
başkanlarının üzerinde durduğu hususlar-
dan bir tanesiydi. Biz o konuda orta korido-
run tam olarak işlevsel hale getirilmesiyle 

bunun Türk devletleri arasındaki ticari, eko-
nomik, toplumsal ve kültürel ilişkilere ne 
tür katkı sağlayacağı noktasında bir rapor 
hazırladık. Raporumuza da son dokunuşları 
yapıyoruz, bir iki hafta içerisinde yayınla-
yacağız.
Onun haricinde gençlikle ilgili bir proje 
planlamamız var. Türk dünyası, özellikle 
Kazakistan’dan başlayıp gençlerin değer-
leri ve beklentileri çalışması. Toplumsal bir 
çalışma. Saha araştırması olacak hem nitel 
hem nicel bir araştırma olacak. Bir partne-
rimiz var an itibarı ile Ekonomik Kalkınma 
Örgütü üzerinden bir bağlantı sağlayacağız. 
Diğer taraftan buradan iki üniversiteden ta-
lep var, “birlikte yapalım” diye. Bütçe kıs-
mını tamamladıktan sonra rutin olarak her 
iki yılda bir bunu düzenli olarak ölçebilece-
ğimiz bir çalışma olsun istiyoruz.
Onun haricinde bir de yükseköğretimle il-
gili Kazakistan’daki yükseköğretimin genel 
bir fotoğrafını çekip, burada bizim alaca-
ğımız veya vereceğimiz tecrübe paylaşımı 
noktasında, daha sonra bunu Türk dünya-
sına yayıp yükseköğretimin iyileştirilmesi 
noktasında bir çalışmamız var.

Gazi Üniversitesi Rektörü                                      
Prof. Dr. Musa Yıldız:
Yaklaşık 2,5 yıl önce Ahmet Yesevi Üni-
versitesinde görev süremiz sona erdi. Sona 
ermeden önce de gelmiştik buraya. Tabi 
pandemi olduğu için bir veda ziyareti ol-
mamıştı. Geçen sene tekrar geldiğimizde 
burada böyle bir toplantı yapıp sizlerle ve-
dalaşma imkânı bulmuştuk. 
Tabi makamlar gelip geçici, dünya fani. 
Biz de fani bir kul olarak böyle görevleri 
verildikçe yerine getiriyoruz. Devlet bü-
yüklerimiz nasıl bizi buraya gönderdiyse, 

Gazi Üniversitesi Rektörlüğünü bize uygun 
gördüler. Necdet Hocamla beraber aynı gün 
Gazi Üniversitesi Rektörlüğüne atandık. 
2014 yılında ben rektör vekili olarak Tür-
kistan’da görev yaparken burayı kurmuştuk. 
İlk göreve geldiğimde, “Bizim Almatı’da bir 
binamız var, bir türlü ruhsatını alamıyoruz” 
demişlerdi. Göreve geldiğimizde ilk işimiz 
buranın ruhsatını almak oldu. Aldıktan son-
ra tamiratını, tadilatını yaptık. 2013’te tadi-
lata başladık, 2014 Ağustos’ta açtık. 
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Bu hikâyeyi anlatmamın sebebi şu; 8 yıllık 
bir süreç geçti. Sizin gibi çok değerli arka-
daşları burada görmemiz, bu eserlerin orta-
ya çıkması bizlere mutluluk verdi. O zaman 
gerçekten çok büyük zorluklar çektik. O dö-
nem Kazakistan’da bürokrasi çok fazlaydı, 
şimdi bürokrasi çok azaldı. Elhamdülillah 
bugünü görünce biz çok mutlu olduk. Eme-
ğimizin karşılığını gördük. Böyle değerli, 
kalıcı eserler ortaya çıkmış. 
İnsanlar fani, eserler baki. İnsan vefat etti-
ğinde Peygamber Efendimiz buyuruyor ki 
üç şeyden amel defteri kapanmaz; bir tanesi 
faydalanılan ilim, bir diğeri hayırlı evlat, bir 

diğeri de sadaka-i cariye. İnşallah hepimiz 
bu üç esastan en azından birini yerine ge-
tiririz.
Türk Üniversiteler Birliği toplantısına gel-
dik Necdet Hocamızla beraber. Salı günü 
Türkistan’a uçacakken Türkistan uçağını 
kaçırdık, bir anda kendimizi Taşkent’te bul-
duk. Yılmadık, akşama doğru Türkistan’a 
geldik, toplantılara katıldık. Dönem baş-
kanlığını Ahmet Yesevi Üniversitesinden 
Azerbaycan Devlet Ekonomi Üniversitesine 
devrettik. Yani Azerbaycan dönem başkanı 
oldu. 
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Ankara Üniversitesi Rektörü                                    
Prof. Dr. Necdet Ünüvar:
3 gündür Kazakistan’dayız. Türkistan, Çim-
kent ve Almatı’da yoğun faaliyetlerimiz 
oldu. Hakikaten hem teknik hem eğitim hem 
sosyal açıdan çok doyurucu bir program ol-
duğunu söyleyebilirim. Türk Üniversiteler 
Birliği toplantısında genel kurulu yaptık, 
daha sonra Çimkent’te bazı temaslarımız 
oldu. Güney Kazakistan Devlet Pedagoji 
Üniversitesi ile protokol imzaladık, bugün 
de El-Farabi Üniversitesi, Kızlar Üniversi-
tesi ve Enerji ve İletişim Üniversitesi ile yo-

ğun temaslarımız oldu. Tabi Kazakistan bi-
zim için çok önemli bir ülke. Orta Asya’da 
bizim ata yurdumuz olan bir ülke. Burası bi-
zim için vazgeçilmez. Anadolu’yu, Orta As-
ya’yı, Kafkasları aynı gönül coğrafyasının 
farklı yerlerinde konuşlanmış bağımsız dev-
letleri olarak düşünebiliriz. Biz de Türkiye 
olarak bu bölgeye olan ilgimizi hiç azalt-
mıyoruz. Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan burayı çok önemsiyor, 
YÖK çok önemsiyor, bizler de doğal olarak 

Bu Türk Üniversiteler Birliği toplantısıyla 
da ziyaret edemediğimiz bazı yerler vardı. 
Onları da gerçekleştirelim istedik. Çim-
kent’e geldik, orada Güney Kazakistan 
Devlet Pedagoji Üniversitesi ile bir görüş-
memiz oldu. Onlarla iş birliklerimiz geçen 
sene başlamıştı, güzel bir noktaya taşıdık. 
Bugün de El-Farabi Üniversitesi, Kızlar Pe-
dagoji Üniversitesi, Enerji ve İletişim Üni-
versitesi ile beraber olduk, onlarla protokol 
imzaladık. Buraya gelmişken de başından 
beri emeğimizin olduğu, kendi yuvamız 
olarak gördüğümüz Avrasya Araştırma Ens-
titümüze uğramasak olmazdı. İyi ki uğramı-
şız. Güzel gelişmeleri gördük. Arkadaşları-
mız bıraktığımız yerde kalmamışlar, daha 
ileriye götürmüşler o da bizi mutlu ediyor. 
İnşallah daha da ileriye gidecek. Çünkü bu-
rası Türkiye ile Kazakistan’ın gözbebeği bir 
kurum. Türkiye’de şu anda buranın sırala-
masında dünyada bir think tank kuruluşu-
muz, bir araştırma merkezimiz, enstitümüz 

yok maalesef. Burası baştan beri, kurulduğu 
yıldan itibaren her geçen gün sıralamalarda 
yukarı doğru gidiyor. Bildiğim kadarıyla 
dünyadaki düşünce kuruluşları içerisinde 
ilk 150’de şu anda ve daha sonraki yıllarda 
inşallah ilk 100’de, ilk 50’de görürüz. Ve bu 
şekilde çalışmaya devam ederseniz o sıra-
lamaları da göreceğinize ben inanıyorum. 
Bizim yapabileceğimiz bir şey olursa Gazi 
Üniversitesi olarak, Ahmet Yesevi Üniversi-
tesinin kardeş üniversitesi tek farklı durum 
sosyal bilimlerimiz Hacı Bayram Veli Üni-
versitesine geçti, sizin çalıştığınız alanlar 
Hacı Bayram Veli Üniversitesine geçti. Bi-
zim üniversitemiz teknik ve sağlık bilimleri 
üniversitesi formatında şu anda araştırma 
üniversitesi. Yapabileceğimiz bir şey olursa 
da Ankara’da Gazi Üniversitesinde bir ağa-
beyiniz olarak düşünün, her zaman size des-
tek olmaya, yapabileceğimiz bir şey olursa 
yapmaya gayret ederiz inşallah.

Burası Türkiye ile Kazakistan’ın 
Gözbebeği Bir Kurum
“
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önemsiyoruz. Kaldı ki hem Gazi Üniversi-
tesi hem Ankara Üniversitesi Türkiye’nin 
en önemli iki araştırma üniversitesi. Onların 
böyle bir konuya duyarsız kalması beklene-
mezdi. Biz de son derece duyarlı ve gönül-
den bir hisle burada çalışıyoruz. 
Ahmet Yesevi Üniversitemize bağlı bir Av-
rasya Araştırma Enstitüsü olarak kurulan ve 
şu anda gerçekten araştırmacılarıyla, araştır-
malarıyla son derece önemli hizmetler ya-
pan bir enstitü. Herkes fani, herkes gidecek 
ama emin olan bunlar kalacak. 2022’de aca-
ba Avrasya dünyasında neler olmuş, neler 
bitmiş o dönemde insanlar olayları nasıl yo-
rumlamış diye bunlar tarihte yerini alacak. 

100 yıl sonra, 200 sonra bile alacak. İnanı-
yorum ki burada yazdığımız raporlar inşal-
lah yerine de ulaşacak. Tabi bizim bir mis-
yonumuz da var. O misyonumuza uygun da 
davranmak zorundayız. O misyona uygun, 
hakikaten bir maddiyattan uzak bir şeyler 
üretmenin hazzını yaşayan araştırmacıları 
da karşımda görüyorum. Çok çok önemli. 
Bir işte bir maddi beklenti olması çok anor-
mal karşılanmaz ama manevi beklenti olma-
sı çok ayrı bir özelliktir. İnşallah maddiyatın 
ötesinde Türk dünyasının manevi ruhuna da 
uygun çalışmalar yaparsınız, yapıyorsunuz, 
bundan sonra da yapacaksınız inşallah.

Enstitüyü gezdim, çok başarılı buldum. 
Kütüphanesi çok doyurucu hakikaten. Kon-
ferans salonları var, toplantı salonları var. 
Farklı mekânlarda güzel hizmetler yapıla-
bilecek her türlü imkân düşünülmüş. Ben 

Musa Yıldız Hocama çok teşekkür ediyo-
rum. Suat Beylur kardeşime de çok teşekkür 
ediyorum. Ayrıca, Muhittin Şimşek Bey’e 
de kanaatlerimi ifade edeceğim. Avrasya 
Araştırma Enstitüsünü gezdim, çok etkilen-

Enstitüyü Çok Başarılı Buldum“
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Ankara Üniversitesi sağlık açısından çok 
güçlü bir üniversite, fen-mühendislik açı-
sından çok güçlü bir üniversite ama aynı 
zamanda sosyal bilimler açısından Türki-
ye’nin en güçlü üniversitelerinden birisi. 
Siyasal Bilgiler, Eğitim Bilimleri, İletişim, 
Hukuk, İlahiyat, DTCF gibi çok özgün, çok 
başarılı, çok tarihi, çok köklü fakültelere 

sahip. Pek çok araştırma merkezimiz var. 
İnşallah bizim bütün ünitelerimizle Avrasya 
Araştırma Enstitüsünü eşleştiririz. Teknik 
anlamda, kütüphane anlamında bir destek 
arzu edilirse bütün imkânlarımızın sonuna 
kadar bu enstitü için açık olduğunu da ifade 
etmek isterim. 

İnşallah Bizim Bütün Ünitelerimizle                                                               
Avrasya Araştırma Enstitüsünü                  
Eşleştiririz

“
dim, “keşke bizim de böyle bir enstitümüz 
olsaydı” düşüncemi de ona ifade edeceğim. 
Ben tekrardan burada olmaktan çok mutlu 
olduğumu, Ankara Üniversitesi olarak da 

beraber ortak çalışmalar yaparsak onu da 
memnuniyetle destekleyeceğimi ifade et-
mek isterim.
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ALMATI BAŞKONSOLOSU 
AKINCI’YA ZİYARET

Rektör Ünüvar, Ankara 
Üniversitesi Siyasal Bil-
giler Fakültesi mezunu 
olan Konsolos Yardım-
cısı Mehmet Yücesoy’a 
Ankara Üniversitesi ve 
Siyasal Bilgiler Fakültesi 
rozeti hediye etti.

Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Türkiye’nin Almatı Başkonsolosu Ali Rıza Akıncı’yı 
ziyaret etti.
Ünüvar, Almatı Başkonsolosluğu Eğitim Müşavirliği 
tarafından düzenlenen Öğretmenler Günü etkinliğine 
de katılarak, Almatı’da görev yapan öğretmenlerin gü-
nünü kutladı. 
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MEDYADA BİZ

Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Necdet Ünüvar, Kazakistan’da 

Türkistan TV’ye Konuk Oldu

Rektör Ünüvar, Almatı’da Yükse-
köğretim Kurumları ile İş Birliği 

İmkânlarını Görüştü

Rektör Ünüvar’a Kazakistan’dan 
Fahri Doktora Unvanı

Türk Devletleri Teşkilatı Toplantısı 
-TRT AVAZ AVRASYA GÜNDEMİ

Rektör Ünüvar, Türkistan’da Türk 
Üniversiteler Birliği 6. Genel Kurulu’na 

Katıldı 

Rektör Ünüvar, Türkistan’da Türk 
Üniversiteler Birliği 6. Genel Kurulu’na 

Katıldı

Ankara-Almatı Arasında Eğitim 
Köprüsü

Ankara Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 

Necdet Ünüvar, Türk Devletleri Teşkilatı 

Türk Üniversiteler Birliği 6. Genel Kurulu 

Gündemini TRT’ye Değerlendirdi
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В ЮКГПУ ОТКРЫВАЕТСЯ 
ФИЛИАЛ ТУРЕЦКОГО 
УНИВЕРСИТЕТА ГАЗИ

ҚАЗҰУ АНКАРА ЖӘНЕ ҒАЗИ 
УНИВЕРСИТЕТТЕРІМЕН ОРТАҚ 

ЖОБАЛАРДЫ ЖҮЗЕГЕ АСЫРАДЫ

ҚАЛАМЫЗДА ГАЗИ 
УНИВЕРСИТЕТІНІҢ ФИЛИАЛЫ 

АШЫЛАДЫ

ТҮРКІ УНИВЕРСИТЕТТЕРІ 
ОДАҒЫНЫҢ VІ БАС 

АССАМБЛЕЯСЫ ӨТТІ

ҚҰТТЫ ҚОНАҚ: НЕЖДЕТ УНУВАР 
| ТҮРКИЯ МЕМЛЕКЕТТІК АНКАРА 

УНИВЕРСИТЕТІНІҢ РЕКТОРЫ

ҚҰТТЫ ҚОНАҚ: МҰСА ЙЫЛДЫЗ 
| ТҮРКИЯ МЕМЛЕКЕТТІК ГАЗИ 
УНИВЕРСИТЕТІНІҢ РЕКТОРЫ
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